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Protokół 

z obrad XVII sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 28 lutego 2020 r. 

 

Sesja Rady Miejskiej Góry rozpoczęła się o godzinie 1000 w Sali nr 1 Starostwa Powiatowego w 

Górze a zakończyła się około godziny 1300 .  

Rada obradowała w składzie 14 osobowy – radny nieobecny – Adam Chmiel. 

Ad. 1 Otwarcie 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper, rozpoczęto od odegrania 

hejnału Góry. Następnie przewodniczący przywitał Burmistrza Góry, Radnych oraz wszystkich 

obecnych na Sali. Na sesji obecni byli również przedstawicieli firmy Capart z Prezesem Zarządy Agatą 

Czarnecką na czele. Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. 

Ustalono quorum.  

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. 

Burmistrz zwróciła się o wprowadzenie do porządku obrad 2 uchwał.  

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji dla Gminy Góra na lata 

2016-2020”. Jest to związane ze składanym przez Gminę wnioskiem o budowę sygnalizacji świetlnej. 

Dostaniemy wówczas więcej punktów w ocenie wniosku.  

Uchwała w sprawie udzielenia Gminie Jemielno pomocy finansowej na wypłatę zasiłków celowych w 

postaci pomocy rzeczowej dla pogorzelców z m. Irządze. Ma to związek z pożarem w m. Irządze. Wójt 

Gminy Jemielno złożyła wniosek o pomoc finansową. Wcześniej pomagano podobnie m. Brusy.  

Przewodniczący zaproponował aby te uchwały wprowadzić na koniec porządku, przed Interpelacjami i 

zapytaniami Radnych.  

Rozpoczęto głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach.  

W wyniku głosowania 14 głosami za przyjęto zmieniony porządek obrad.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco oprócz punktu pierwszego już zrealizowanego. 

1. Otwarcie.  
2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej Góry. 
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej Góry. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Góra.  
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Narkomanii dla Gminy Góra na rok 2019.  
7. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miejskiej do Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodek Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w Górze. 
8. Uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Ośrodek Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w Górze. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z wieży byłego kościoła 

ewangelickiego w Czerninie. 
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10. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Góra, obręb Sułków.  

11. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Góra w roku 2020.  

12. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również trybu ich pobierania.  

13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków i 
innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra.  

14. Uchwała w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki.  

15. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet radnych Gminy Góra. 
16. Uchwała w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry na rok 2020.  
17. Uchwała w sprawie skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze.  
18. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Góra. 
19. Uchwała w sprawie utraty mocy uchwały nr XLII/341/17 w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na parkingu niestrzeżonym nie będącym drogą publiczną na terenie miasta Góra.  
20. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/258/17 z dnia 16 lutego 2017 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków, zasad i opłat za korzystanie z nich. 
21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokapitalizowanie Techniki Komunalnej „TEKOM” Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
22. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Góra. 
23. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty oraz stawki za pojemniki o  
określonej pojemności.  

24. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2020. 
25. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  
26. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  
27. Uchwała w sprawie udzielenia Gminie Jemielno pomocy finansowej na wypłatę zasiłków celowych w 

postaci pomocy rzeczowej dla pogorzelców z m. Irządze. 
28. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji dla Gminy Góra na lata 

2016-2020”.  
29. Interpelacje i zapytania Radnych. 
30. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
31. Wolne głosy i wnioski. 
32. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej Góry. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Rozpoczęto procedurę głosowania. W wyniku głosowania Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli 

protokół.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej Góry. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  
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Rozpoczęto procedurę głosowania. W wyniku głosowania Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli 

protokół.  

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Burmistrz – przed sprawozdaniem udzielony zostanie głos Prezes Agnieszce Czarneckiej. Temat jest 

istotny dla mieszkańców całej gminy. Dotyczy to budowy sieci światłowodowej. Mamy już dolnośląską 

sieć szkieletową od 2015 roku. Było to wielomilionowe zadanie w skali województwa. Światłowody są 

doprowadzone. Węzeł szkieletowy jest umiejscowiony przy dawnej stacji PKP. Już niebawem, w 

przyszłym roku mieszkańcy będą mieli dostęp do sieci światłowodowej. Jest to szybki dostęp do 

Internetu, linia będzie szła po obecnych słupach telekomunikacyjnych co doprowadzi do ich wymiany.  

Agnieszka Czarnecka – podziękowała za zaproszenie. Jest z nią Mateusz Baraniecki – osoba 

odpowiedzialna za proces realizacyjny na obszarze legnicko- głogowskim. Wkroczono w etap realizacji 

projektu. Wykorzystana będzie dolnośląska sieć szkieletowa, będzie sieć dla indywidualnych klientów, 

szkół urzędów i firm. Do końca przyszłego roku będzie sieć wybudowana. Na terenie Gminy Góra na 35 

sołectw dostęp uzyska 28 z nich. Kontrakt zakłada budowę sieci częściowo doziemnie a częściowo na 

liniach napowietrznych. Priorytetem jest podłączenie szkół aby najszybciej uruchomić im dostęp. 

Szkoły będą korzystać z Internetu przez 10 lat za darmo.  

Mateusz Baraniecki przewidziane jest wybudowanie 100 km kabli światłowodowych. Co daje kwotę 

inwestycji około 5 mln zł. Wykorzystywane będą istniejące słupy aby prace były jak najmniej inwazyjne. 

Będzie prośba do sołtysów aby pomogli w uzyskaniu zgód właścicieli działek na poprowadzenie kabla 

nad działkami prywatnymi. Podczas budowy będzie zostawiony przy każdej posesji zapas kabla. Sieć 

jest ogólnodostępna, wielu operatorów będzie mogło z niej korzystać. Zależy kto wydzierżawi.  

Agnieszka Czarnecka –dla odbiorcy sieć jest budowana bez kosztowo. Budynek otrzyma przyłącze 

darmowe, dostęp będzie możliwy po podpisaniu umowy z danym operatorem. Stawki są ujednolicone 

przez UKE.  

Mateusz Baraniecki- pytania są często dlaczego dane miejscowości są podłączone a inne nie. Bywa tak, 

że część sieci buduje się z pierwszego rozdania środków a później się ją rozbudowuje z kolejnych 

środków. Obecnie jest bardzo dobry moment. Liczymy na sołtysów, ponieważ jeśli jeden mieszkaniec 

nie wyrazi zgody to może odciąć dostęp dla całej miejscowości.  

Agnieszka Czarnecka - po ostatnim spotkaniu Pani Burmistrz rozpoczęła działania aby przyłączyć 

kolejne miejscowości do sieci. Cała Gmina nie jest objęta bieżącym programem. Gmina złożyła już 

wniosek do inwestora. Sieć jest budowana nadmiarowo, można ją rozbudowywać dalej. Światłowód 

to bardzo szybki Internet, wsparcie dla firm, telewizja internetowa. Warunki atmosferyczne nie mają 

wpływu na siłę sygnału. Awarie w sieciach podziemnych mają częstsze miejsce. Rozdysponowywane 

są informatory od inwestora.  

Janina Ziombra zapytała o miejscowości, które nie będą włączone do sieci. 

Agnieszka Czarnecka odpowiedziała, że ma listę 28 sołectw które będą włączone do sieci. Odczytano 

listę miejscowości.   

Burmistrz poinformowała, że dopisana zostanie Czernina Górna, Sułków, Włodków Górny. Wysłano 

pismo aby dopisać pozostałe miejscowości.  

Agnieszka Czarnecka poinformowała, że miejscowości te już zostały wpisane do planu. 

Kazimierz Dąbrowski zapytał kiedy będą wstępne plany, przez które działki będą szły linie.  
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Agnieszka Czarnecka zaraz odbędzie się spotkanie z sołtysami. Są już plany i koncepcje dla całego 

powiatu. Planu są ujawnione, którędy będą szły linie. Gdy będzie czas przedprojektowy odbędą się 

spotkania z mieszkańcami.  

Maciej Liśkiewicz zapytał kto będzie serwisował linię i jaki jest czas na usunięcie awarii.  

Mateusz Baraniecki odpowiedział, że tworzone są centra monitorowania sieci.  Wysyłany jest sygnał o 

statusie prac. Będą wyznaczone firmy do utrzymania sieci. Standardowo przyjmuje się czas na naprawę 

24 godziny.  

Janina Ziombra zapytała czy rolnicy dostaną profity za użyczanie gruntów pod słupy. 

Agnieszka Czarnecka poinformowała, że firma reguluje koszty z energetyką ponieważ wykorzystuje ich 

słupy. 

Krzysztof Witko zapytał o drewniane słupy. Czy przedstawiciele firmy widzieli stan tych słupów? 

Burmistrz poinformowała, że słupy będą wymienione. 

Krzysztof Witko poinformował, że słupy należą do Orange. Obecne słupy drewniane są w złym stanie, 

linie leżą na ziemi.  

Przewodniczący odebrał głos Sołtysowi Krzysztofowi Witko o zarządził 5 minut przerwy. Sołtysi udali 

się na salę 110 wraz z przedstawicielami firmy CAPART. 

Burmistrz przedstawiła sprawozdanie za okres międzysesyjny. Wydano 31 zarządzeń, które głównie 

dotyczyły powołania komisji przetargowej, zbycia nieruchomości czy zmieniające plan dochodów i 

wydatków. Wszystkie są publikowane na stronie internetowej gminy. Postępowanie na budowę ronda 

ul. Podwale. Gmina dołożyła 50% na wykonanie dokumentacji. Zgodnie z porozumieniem 100% 

środków na wykonanie ronda przeznacza samorząd województwa dolnośląskiego. Wartość 

kosztorysowa to około 2 mln 900 tyś zł. Ogłoszono 3 postępowania. Pierwsze dwa zostały 

unieważnione ze względu na wysokie ceny. Wpłynęła jedna oferta złożona przez konsorcjum Drogomel 

oraz firma z Leszna z kwotą 2 559 554,53 ZŁ. Zadanie to musi być wykonane w tym roku. Wysłano pismo 

z prośbą o zabezpieczenie kwoty na realizację tego zadania. Po stornie Gminy są nadzory inwestorskie. 

W marcu będzie sesja sejmiku województwa na której zabezpieczone zostaną brakujące środki. W 

marcu będzie podpisanie umowy, przedłużony zostanie również termin wykonania prac do 30 

października br. Odbędzie się wizja lokalna obok Komendy Policji celem uzasadnienia budowy 

sygnalizacji świetlnej. Złożono dziś wniosek na doświetlenie przejść dla pieszych. Koszt doświetleń to 

około 263 tyś zł zaś możliwe dofinansowanie to 100 tyś zł. Proponowano 12 przejść. 2 przejścia są 

rezerwowe ponieważ planowana jest tam sygnalizacja świetlna. Na bieżąco wszystko jest analizowane. 

Czynimy wszystko aby uzyskać to dofinansowanie. Do wykonania zostały kule – fontanny na Pl. 

Chrobrego. W przetargu wpłynęła  powalająca oferta na 339 972 zł. Zrobiono rozeznanie cenowe, takie 

kule w promocji kosztują 13 tyś -15 tyś zł. w drugim przetargu były2 oferty, również za wysokie. Według 

kosztorysu jest to około 50 tysięcy zł. Rozmowy z TEKOMEM się odbyły , kule zostaną zakupione u 

producenta i zamontowane przez Tekom. Sieć jest przygotowana. Wiosną zadanie zostanie 

zrealizowane. Jeśli chodzi o budowę ścieżki do Kłody Górowskiej, planowana długość to 1 200 metrów, 

szerokość około 3 metry, wykonana będzie z masy asfaltowej. Zaplanowano punkty postoju, ławki oraz 

lampy solarowo hybrydowe. Ścieżka będzie po prawej stronie jezdni w kierunku Rawicza. Wpłynęło 6 

ofert, najniższa cena to 777 777,74 zł, najwyższa to 1 163 634,46 zł. Po zabezpieczeniu środków 

zostanie podpisana umowa. Są oszczędności z budowy chodnika w m. Jastrzębia. Powstanie tam 

niecałe 800 metrów chodnika. Wykonanie robót budowlanych na zbiorniku ul. Mickiewicza – 

Sportowa, nierealna oferta wyższa o około 1 mln. Zostanie ogłoszony ponowny przetarg, jeśli będą za 

wysokie oferty to zamówienie podzielimy na 2 etapy. Pierwszy etap to budowa placu zabaw i napisu 
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Góra. Rewitalizacja zbiornika to drugi etap. Budowa chodnika w m. Jastrzębia niedługo się rozpocznie, 

dofinansowanie 50% od Marszałka. Termin realizacji to 150 dni, wygrała firma „Drogtranz” z Góry. 

Ogłoszono przetarg na dokumentację w ramach budżetu obywatelskiego (Borszyn Mały i Bronów) oraz 

remontu drogi Czernina -  Kaczkowo. W sierpniu będzie wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych 

na dofinansowanie drogi Czernina- Kaczkowo. Wyłoniono wykonawcę na budowę chodnika ul. Cisowa 

– wykonawcą będzie Pan Krzysztof Rogala z Miejskiej Górki. Niebawem realizacja inwestycji. Rozłożono 

na raty kwotę 9 536 zł BM Kobylin z powodu restrukturyzacji. Umorzono zaległości podatkowe  1 tyś zł 

Gospodarstwu Rolnemu Kucharscy. Zwolniono z podatku przedsiębiorców zgodnie z uchwałą firmę 

Melba z Chróściny na kwotę około 12 tyś zł. Sprzedano nieruchomość na kwotę około 130 tys zł. Trwają 

kontrole spalania odpadów. Pobierane są próbki, na 7 kontroli 2 próbki zawierały spalone śmieci. 

Mobilizuje to mieszkańców. Nadal udzielane są dotacje do budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków, udzielono 17 dotacji. 8 dotacji na ochronę pszczół. 48 dotacji do wymiany źródeł ciepła. 

Podczas wichur na terenie Gminy Góra uszkodzony został jeden dach ( Rogów Górowski, budynek nie 

zamieszkały), powalone było wiele drzew. Podziękowano strażakom za ratowanie mienia i zdrowia 

ludzi oraz dla Pani Kierownik Sadowskiej za czuwanie. BZK czuwa jeśli chodzi o koronawirusa. 

Przekazane instrukcje będą sołtysom. Dyrektorzy szkół muszą uważać w szkołach. Powinniśmy być na 

to przygotowani. Ograniczyć masowe zebrania i myć ręce. Należało by poświęcić jeden dzień na 

dezynfekcje szkół. Odbyło się spotkanie z Agnieszką Zakęś – Dyrektor ds. Infrastruktury w sprawie 

rewitalizacji linii kolejowej Góra – Bojanowo. Do czerwca powinna zostać przejęta linia kolejowa przez 

Marszałka, akt notarialny ma nastąpić w pierwszym półroczu. Wystąpiono do GDDKIA z potrzebą 

wybudowania wiaduktu kolejowego nad trasą S5. Zabiegamy o spotkanie z GDDKiA aby dowiedzieć się 

kiedy rozpoczną się prace projektowe. Nie ma opcji aby nie wybudowano wiaduktu. W ciągu 3 lat 

zrewitalizowana zostanie linia. Odbyło się spotkanie również w sprawie obwodnicy , wstępnie do 14 

lutego miała być decyzja jednak termin się przedłuża. Pan Wojewoda po raz 3 pochyli się nad sprawą. 

Nie ma przesłanek merytorycznych aby nie wydać pozwolenia na budowę. Na bieżąco monitorowane 

jest drugostronne zasilanie. Trwa wykup gruntów. 32 nieruchomości wykupiono do tej pory. Obyło się 

wiele spotkań z sołtysami. Spotkanie z przedstawicielem UNESCO ds. Esperanto, współpraca z 

esperantystami bardzo dobrze się układa. Jest to promocja Góry. Podziękowania dla dyrektora Domu 

Kultury za zorganizowanie pobytu, przedstawiciele wybierają się na występy za granicę. Spotkania z 

Burmistrzami dotyczyły między innymi wspólnej współpracy. Możliwa współpraca z Gminą Wińsko jeśli 

chodzi o program wymiany piecy. Podpisano porozumienie Legnicko – Głogowski obszar funkcjonalny. 

Łączna liczebność mieszkańców na tym terenie wynosi 450 tys osób. Można pozyskać wówczas większe 

środki z Unii Europejskiej. Wspólnie można aplikować o duże środki, jako duży obszar będziemy mieli 

większy dostęp do dużych środków. Zaproszono na Dni Góry, szczegóły przekaże Dyrektor DK. Impreza 

odbędzie się 27-28 czerwca. 27 czerwca wystąpią ENEJ, Dżem oraz Bad Boys Blue a 28 czerwca gwiazdy 

górowskie między innymi Big Band oraz Dawid Kwiatkowski.  

Wobec braku pytań do sprawozdania zamknięto punkt. 

Ad. 5 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Góra.  

Wobec braku pytań do sprawozdania zamknięto punkt. 

 

Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Narkomanii dla Gminy Góra na rok 2019.  
 
Wobec braku pytań do sprawozdania zamknięto punkt. 
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Ad. 7 Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miejskiej do Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodek Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w Górze. 
 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur.  

Przewodniczący zgłosił kandydaturę Zygmunta Icieka – wyraził zgodę. 

Mieczysław Fortecki zgłosił kandydaturę Leszka Ciastonia – wyraził zgodę. 

Małgorzata Makles zgłosiła kandydaturę Zbigniewa Przybylskiego – wyraził zgodę. 

Jacek Szczerba zgłosił kandydaturę Bolesława Siekanowicza. 

Przewodniczący zamknął listę kandydatów i poprosił o przygotowania listy kandydatów. W skład 

wchodzą 3 osoby a jest 4 kandydatów więc należy zagłosować na 3 osoby.  

Jacek Szczerba wycofał kandydaturę Bolesława Siekanowicza.  

Odczytano listę kandydatów i rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

  

Ad. 8 Uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Ośrodek Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w Górze. 
 

Przewodniczący poinformował, że z ramienia Burmistrza wyznaczono Tadeusza Otto. Z ramienia 

wojewody wyznaczono Dianę Choińską. W skład wejdą również trzej przedstawiciele Rady Miejskiej 

wybrani w głosowaniu wcześniej.  

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 

Ad. 9 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z wieży byłego kościoła 
ewangelickiego w Czerninie. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad.10 Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Góra, obręb Sułków.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
Rozpoczęto procedurę głosowania. 
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W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 11 Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra w roku 2020.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Biernacki poinformował, że komisja 
pozytywnie 11 głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 12 Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.  
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz poinformował, że 

komisja pozytywnie 4 głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 

Ad. 13 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków 
i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Góra.  
 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz poinformował, że 

komisja pozytywnie 4 głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 14 Uchwała w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 3 

głosami za przy 1 wstrzymującym zaopiniowała projekt uchwały. 

Burmistrz poinformowała, że już od około roku mówi się o likwidacji funduszu. Jest dużo wydatków 

inwestycyjnych do zrobienia na terenie wsi. Dużo chodników do zrobienia, świetlic. Fundusz musi być 

wydatkowany tylko na tereny gminne, nie można na przykład naprawić drogi powiatowej. Na początku 

przeznaczane było około 300 tyś zł, teraz jest to około 650 tys zł. Przykładem są Zawieścice czy 

Grabowno gdzie wykonano chodnik i przebudowano drogę. Teraz budowa dróg po kanalizacji w 

Borszynie Małym i Borszynie Wielkim. Obecnie opracowywana jest dokumentacja. W niektórych 
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wsiach nie ma ani drogi ani chodnika gminnego tylko powiatowe. Wówczas można na drodze 

porozumienia ze starostwem zrobić chodnik czy drogę. Ale wówczas nie można wykorzystać pieniędzy 

z Funduszu Soleckiego tylko środki własne z budżetu. Przemawia za tym również zbytnie rozdrobnienie 

wydatkowanych środków. Gdy w danej miejscowości jest świetlica i nie ma na co wydać środków to 

wydaje się przede wszystkim na zadania kulturalno oświatowe czyli innymi słowami przejadanie 

pieniędzy. Niektóre Rady Sołeckie na konsumpcje rocznie wydają 4 tysiące złotych. Nie można 

generalizować, są to wybrane przykłady. Gmina i tak musi utrzymywać świetlice, opłacać media i robić 

inwestycje. Te 650 tyś zł wróci na wieś tylko w postaci działań twardych. Będzie więcej chodników, 

naprawionych dróg czy wyremontowanych świetlic. Naturalną rzeczą jest, że gdy sołectwo będzie 

potrzebowało pieniądze na paliwo to środki będą wyodrębnione. Nie może być sytuacji, że kupuje się 

kosiarkę i paliwo do niej a w miejscowości nie ma ani kawałka gminnego terenu zielonego. Środki są 

niezgodnie wydawane z przeznaczeniem. Może było to nie świadome. Proszę zawierzyć, że wszystkie 

zadania będą realizowane. Nie można przejąć drogi w Witoszycach ale możemy dołożyć pieniędzy do 

wykonania dokumentacji. W Chróścinie będziemy wykonywać chodnik. Te pieniądze z Funduszu 

Sołeckiego będą mogły stanowić wkład własny Gminy gdy będziemy się starać o środki z UE.  

Krzysztof Witko jest za likwidacją funduszu. Ma pytanie czy tegoroczny fundusz, który nie zostanie 

wykorzystany czy będzie możliwe wykorzystanie go w przyszłym roku? Z przyczyn nie zależnych czasem 

nie można go wykorzystać np. remont świetlicy, było 7 przetargów i nikt się nie zgłosił. 

Burmistrz odpowiedziała, że prawnej możliwości nie ma, do tej pory były wspólne ustalenia. Kwota nie 

wykorzystywana była zabezpieczona w budżecie w roku kolejnym. 

Janina Ziombra powiedziała o przejadaniu Funduszu Sołeckiego na cele kulturalno oświatowe. Tylko 

część tych pieniędzy jest przejadana. Celebryta, który przyjeżdża do Góry za występ dostaje 1,5-3 tys 

zł.  Nie można mówić, że zadania kulturalno oświatowe nie są ważne na wsi.  

Burmistrz odpowiedziała, że Dyrektor Biblioteki realizuje program za dofinansowanie. Było pytanie na 

komisji czy takie spotkania są płatne, za darmo nikt nie przyjedzie. Dzięki działaniom Pani Dyrektor 

dużo rzeczy się dzieje. Podobnie jest z Czerniną, gdyby nie pisanie wniosków, determinacja nie udało 

by się uzyskać dofinansowania na remont Fili Biblioteki. Kwota dofinansowania wyniosła 2 mln zł a 

dołożyliśmy tylko 100 tys zł. Spotkania z ciekawymi ludźmi odbywają się dzięki dofinansowaniu. 

Jesteśmy małym miastem, jedyna promocja i spotkanie z kulturą odbywa się w bibliotece. Niektóre 

Rady Sołeckie np. w Kłodzie Górowskiej nie korzystają z dofinansowania na np. dzień dziecka, dzień 

matki. Świetlice są do tego aby przynosiły dochód. Pieniądze z wynajmu wracają na wioski po 

opodatkowaniu. Zamiast przejadać można zrobić coś trwałego np. chodnik. Niektórzy rezygnują z 

Funduszu na konto budowy np. chodnika czy remontu świetlicy. Imprezy można ująć w kalendarzu 

imprez i środki będą przyznane. Przyjemne z pożytecznym. Nie można mówić, że na celebrytę się 

przeznacza środki a na Fundusz Sołecki się żałuje bo jest to zwykły populizm. Niue dokończenie tego co 

jest istotne i ważne, Pani jako pedagog powinna wiedzieć, że kultura, oświata i zdrowie są 

najważniejsze. Wysyłanie smsów do sołtysów o likwidacji Funduszu Sołeckiego jest nie na miejscu. 

Miejscem dyskusji powinna być komisja, sesja a nie przesyłanie smsów. Bunt może być na pokładzie a 

tutaj powinna być współpraca. Dyskusja merytoryczna, na argumenty. Po jakimś czasie sprawdzone 

będzie ile do końca kadencji wybudowano chodników, dróg. Współpraca z Marszałkiem przy remoncie 

chodników i dróg jest nie możliwa z Funduszu Sołeckiego tylko z budżetu. Na drodze porozumienia 

można wyremontować drogę czy chodnik. 

Kazimierz Dąbrowski zapytał czy sołtysi stracili zaufanie do dysponowania danym środkiem i czy nie 

dążymy do centralizacji zarządzania a ludzie mają czekać. 
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Burmistrz odpowiedziała, że centralizacja jest u góry a nie u nas. To dwie różne sprawy. Jest Pan 

Radnym i sołtysem, decyduje Pan też o tych środkach. Sesje są nagrywane i protokołowane. Jeśli 

mówię, że środki wrócą na wieś to tak będzie. Jesteśmy osobami dorosłymi, odpowiedzialnym to co 

jest nie zależne od Burmistrza jest realizowane. Kiedyś nie było Funduszu Sołeckiego, wróciliśmy bo 

chcieliśmy się przekonać czy dalej tak będzie. Z 90% sołtysów jest bardzo dobra współpraca, powinna 

być podjęta uchwała. Zawsze można powrócić do funduszu. Wchodzimy w nowy program unijny z 

możliwością pozyskania dodatkowych pieniędzy. Środki są przeznaczane na place zabaw, po kontroli 

wynikło, że tylko niektóre są otwierane i użytkowane. Za rok trzeba będzie naprawić ten sprzęt. A ile 

razy są otwarte świetlice w tygodniu? Burmistrz jeździ i widzi. Nikt nie ma czasu żeby zaopiekować się 

świetlicą, otworzyć dla dzieci. Gdyby nie sołtysi i rady sołeckiego to nie wiadomo kto by zaangażował 

mieszkańców. Ludzi sukcesu się nie lubi. 

Kazimierz Dąbrowski na temat obwodnicy, gdyby wariant został zmieniony to może już dawno byśmy 

nią jeździli. Są inne warianty, alternatywy dlaczego tego nie wykorzystamy? 

Burmistrz ma doświadczenie i wiedzę w zakresie realizacji  inwestycji.  Zmiana dokumentacji to 

uzyskiwanie od początku wszystkich uzgodnień i pozwoleń. Zadanie jest wpisane w budżet 

województwa i jest zgodne z prawem. Burmistrz odnosi się do pisma z ministerstwa mówiącego o 

realizacji specustawy drogowej. Gdyby było zgodnie z prawem to minister by nie skierował ponownie 

decyzji do wojewody. Gdy było spotkanie z starostwie powiatowym z dyr. Barańczakiem to Burmistrz 

zapytała czy gdyby zmienili wariant to czy decyzja była by pozytywna. Odpowiedział, że nie bo było by 

za głośno sołtysowi. Burmistrz nie mieszała nigdy polityki w te sprawy, każdy walczy o swoje. Trudno 

tak z dnia na dzień przenieść mieszkańca, bo są przyzwyczajenia, korzenie. Marszałek nie zlikwidował 

zadania tylko przesunął środki na inne aby ich nie utracić. Jako Burmistrz zabiega o obwodnicę, jest 

most, obwodnica Luboszyc a u nas ograniczenie do 12 ton. Burmistrz dalej będzie zabiegać.  

Krzysztof Witko zapytał czy Radny Dąbrowski był obecny na spotkaniu z dyr. Barańczakiem. To była 

wiadomość polityczna, wszyscy byli zaskoczeni. Dyr. Barańczak myślał, że Góra to prowincja. 

Obwodnicę załatwia Gmina a nie Starostwo. Nie miał się czego czepić, nie miał argumentów ale spotkał 

się ze ścianą ze strony Pani Burmistrz. Wychwalał się co wykonał, nie miał argumentów. Panowie byli 

przeciwni.  

Leszek Ciastoń zapytał ile sołectw nie ma świetlic. Czy do końca kadencji wybudujemy chociaż jedną 

świetlice? 

Burmistrz odpowiedziała, że te które są zaplanowane zostaną wybudowane.   Na pewno w Borszynie 

Wielkim wybudujemy. Na Strumyk mamy dokumentację. Mamy wolnych środków około 5 mln zł. 2 

mln wprowadzimy na sesji w kwietniu. 1 mln na TEKOM i 1 mln na ul. Kochanowskiego i Boh. 

Westerplatte. Po sesji kwietniowej ogłosimy przetarg na budowę świetlicy w Strumyku. Te dwie są w 

planach. Musi być aktywność mieszkańców aby wybudować świetlice. Musi być współpraca, nie 

będziemy budować świetlic co 50 metrów.  

Maciej Liśkiewicz powiedział, że punkt dotyczy funduszu sołeckiego i pytania należy zadać odnośnie 

funduszu. Inne pytania powinny być zadanie z punkcie wolne głosy i wnioski.  

Wobec braku kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 11 głosami za, 1 wstrzymującym i 2 przeciw.  

 
Ad. 15 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet radnych Gminy Góra. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 16 Uchwała w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry na rok 2020.  
 
Bartłomiej Czyż stwierdził, że w planie pracy jest zbyt mało kontroli. Jedna kontrola systemu 
gospodarowana odpadami i ponowna kontrola Domu Kultury. Chciałby złożyć wniosek aby dołożyć kilka 
punktów do planu pracy. Nie wie czy złożyć teraz czy na posiedzeniu komisji rewizyjnej. Zaproponował aby 
przełożyć głosowanie.  
 
Przewodniczący poinformował, że plan pracy można uzupełnić w każdym momencie, najlepiej na 
posiedzeniu komisji. Zaproponował aby przyjąć plan w tej wersji, a dodatkowe kontrole przedyskutować 
na posiedzeniu komisji.  
 
Bartłomiej Czyż zapytał Zbigniewa Przybylskiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej kiedy odbędzie się 
spotkanie komisji aby przedyskutować propozycje.  
 
Zbigniew Przybylski odpowiedział, że powiadomi o posiedzeniu komisji.  
 

Wobec braku kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 przeciw. 

 
Ad. 17 Uchwała w sprawie skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Małgorzata Makles poinformowała, że komisja 2 

głosami za i 2 głosami wstrzymującymi uznała skargę za bezzasadną.  

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 13 głosami za i 1 wstrzymującym.  

 
Ad. 18 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Góra. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 19 Uchwała w sprawie utraty mocy uchwały nr XLII/341/17 w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania na parkingu niestrzeżonym nie będącym drogą publiczną na terenie miasta Góra. 
  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
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W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 20 Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/258/17 z dnia 16 lutego 2017 r. w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków, zasad i opłat za korzystanie z nich. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Burmistrz poinformowała, że parking płatny może być tylko przy drodze publicznej. Parking przy ul. 
Obrońców Lwowa Prokurator uznał, że nie leży przy drodze publicznej. W związku z tym przesłano 
wszystkie uchwały dotyczące parkingów płatnych i tą jedną zakwestionował. W określonym czasie 
musimy się wycofać z tej uchwały.  
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 21 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokapitalizowanie Techniki Komunalnej „TEKOM” Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 22 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Góra. 

 

Rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 23 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty oraz stawki za 
pojemniki o  określonej pojemności.  
 

Rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 24 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2020. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Burmistrz poinformowała o autopoprawce. Chodzi o pomoc finansową dla Jemielna.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli autopoprawkę 14 głosami za – jednogłośnie. 
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Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania na uchwałą wraz z autopoprawką.   

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę wraz z autopoprawką 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 25 Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 26 Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Kupiecki poinformował, że komisja pozytywnie 4 

głosami za jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

Ad. 27 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Rewitalizacji dla Gminy Góra na 
lata 2016-2020”. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Jacek Szczerba poinformował, 
że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  
 
W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 28 Uchwała w sprawie udzielenia Gminie Jemielno pomocy finansowej na wypłatę zasiłków 
celowych w postaci pomocy rzeczowej dla pogorzelców z m. Irządze. 
 

Wobec braku pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

W wyniku głosowania Radni przyjęli uchwałę 14 głosami za – jednogłośnie. 

 
Ad. 29 Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący poinformował, że wpłynęło zapytanie Bartłomieja Czyża  dotyczące pracy osób 
przeprowadzających dzieci przez jezdnię w m. Góra. Zapytanie zostało przekazane Burmistrzowi celem 
udzielenia odpowiedzi. 
  
Ad. 30 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący poinformował, że udzielono odpowiedzi na zapytanie Bartłomieja Czyża. Zapytanie wraz 
z odpowiedzią zostało zamieszczone na BIP-ie urzędu miasta. 
 
Ad. 31 Wolne głosy i wnioski. 
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Przewodniczący poinformował, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenie majątkowe wraz z Pitem. 
 
Burmistrz zaprosiła do Czerniny, odbędzie się tam sesja zdjęciowa nawiązująca do obrony Wrocławia 
podczas wojny. Udział będą brać grupy rekonstrukcyjne wraz z uzbrojeniem, będą również pojazdy z epoki. 
Od godziny 11 do godzin wieczornych odbędzie się sesja, która może zostać wykorzystana do filmów 
fabularnych.  
 
Bartłomiej Czyż zapytał od kiedy funkcję kierownika Delfinka pełni Pan Kamil Rogala. Poprzednia rada nie 
wyraziła zgody lub chęci na powołanie kierownika Delfinka. 
 
Burmistrz odpowiedziała, że dyrektorem jest Pan Ryszard Wawer. Gmina nie ingeruje w kadrę kierowniczą 
czy instruktorską na obiektach. Nie ingerowano również w Dom Kultury. Po to jest samodzielność 
jednostek.  
 
Ryszard Wawer odpowiedział, że zgodnie ze strukturą organizacyjną jest dwóch kierowników. Jeden to Pan 
Kamil Rogala drugi to Pan Andrzej Wałęga. Pan Kamil Rogala w zakresie obowiązków ma nadzór nad 
pływalnią Dolnośląski Delfinek. Jest to wprowadzone zarządzaniem dyrektora.  
 
Bartłomiej Czyż zapytał z kiedy jest to zarządzenie. 
 
Ryszard Wawer odpowiedział, że dokładnie nie pamięta ale prawdopodobnie z końca ubiegłego roku. Jest 
do wglądu.  
 
Pani Krystyna Zalesińska zapytała czy projekty studentów z Wrocławia będą realizowane? 
 
Burmistrz odpowiedziała, że niektóre projekty już zostały przekazane do realizacji. Projekty są bardzo 
ciekawe. Góra wiśniowa, kraina baśni, zaczęto rozmowy z Konserwatorem Zabytków aby zasadzić wiśnie 
wzdłuż ul. Sportowa – Mickiewicza w drodze na basen. Pani konserwator zasugerowała lepsze rozwiązanie 
aby nasadzić wiśnie grupowo w parku przy ul. Sportowej. Robione jest rozeznanie gdzie kupić wiśnie 
szczepione, które dadzą owoce. Owoce będą wykorzystane w szkołach, przedszkolach. Pozostałe będą 
przedmiotem obrad komisji, zaproszono mieszkankę na komisje. Odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami, 
ponieważ jeden projekt ich dotyczył. W wolny dzień przedsiębiorcy mogli by wystawić swoje produkty na 
stoiskach dla mieszkańców. Runoland i Mleczarnia Demi czynią starania aby zakupić namiot i prezentować 
swoje produkty.  
 
Pani Krystyna Zalesińska zapytała o rewitalizację starego miasta.  
 
Burmistrz odpowiedziała, że większość kamienic jest prywatnych, wspólnot. Przygotowana jest uchwała 
aby zachęcić właścicieli do remontu kamienic. W kwietniu zostanie podjęta znając życzliwość radnych. 
Kto wymieni fasadę, elewację będzie miał ulgę lub umorzenie podatku. Będzie omawiana jeszcze na 
komisjach.  
 
Pani Krystyna Zalesińska zapytała o zamek, czy jest w rękach prywatnych, dalej ma niszczeć.  
 
Burmistrz odpowiedziała, że gdy był w rękach poprzedniego właściciela pisano do konserwatora 
zabytków. Konserwator wydał zalecenia, w 30% wykonano te zalecenia. Teraz jest nowy nabywca. Ma on 
plany, będzie rewitalizował ten budynek.  
 
Pani Krystyna Zalesińska zapytała o wprowadzenie ograniczenia prędkości na ul. Mickiewicza oraz ul. 
Starogórskiej. Młodzież jeździ bardzo szybko.  
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Burmistrz odpowiedziała, że problem z ul. Mickiewicza zostanie przekazany zespołowi doradczemu. 
Zajmiemy się tym problemem. Ul. Starogórska jest drogą wojewódzką, złożona zostanie interpelacja do 
Marszałka w tej sprawie.  
 
Pani Krystyna Zalesińska zapytała o wyrąb lasu. Wygląda na park a nie na las, lasy nas chronią przed 
dwutlenkiem węgla. Co można zrobić aby ten las został, gdzie idą pieniądze ze sprzedaży tego drewna.  
 
Burmistrz odpowiedziała, że tak samo się przejęła tym problemem. Las należy do nadleśnictwa. Są to 
odgórne wytyczne, odbyła się rozmowa z Nadleśniczym. Nie możemy protestować.  
 
Magdalena Głuszko odpowiedziała, że nadleśnictwo działa na podstawie swoich przepisów i planów. Plan 
działania jeszcze będzie obowiązywał przez 5 lat. Prace są wykonywane zgodnie z tym planem. Drzewa 
straciły swoją rębność. Aby móc je jeszcze wykorzystać są wycinane teraz.  
 
Pani Krystyna Zalesińska powiedziała ,że dzieje się to za sprawą PiSu. Nie będzie nic, tylko parkingi. 
Dostaliśmy to w spadku po Niemcach.  
 
Burmistrz podziękowała za uwagi i sugestie. Poinformowała, że gdy będzie komisja dotycząca 
rewitalizacji, projektów studenckich to zaprosi Panią Krystynę Zalesińską.  
 
Maciej Liśkiewicz podziękował Dyrektor Biblioteki Miejskiej Pani Danucie Biernackiej za możliwość 
obcowania z osobami, które zapraszane są do biblioteki. Cieszy się to powodzeniem, sala pęka w szwach. 
 
Przewodniczący potwierdza słowa Radnego Liśkiewicza, również uczestniczy w tych spotkaniach.  
 
Krzysztof Witko zapytał Radnego Bartłomieja Czyża o efekty kontroli komisji rewizyjnej w Domu Kultury. 
Zaproponował kontrolę Urzędu stanu Cywilnego, Ośrodka Pomocy Społecznej. Zapytał Prezesa TEKOM 
Adama Ćwiana o cenę tony odpadów na składowisku w Rudnej Wielkie oraz w Głogowie. Zapytał Janinę 
Ziombrę dlaczego mieszkańcy osiedla Piastów muszą głosować na ul. Poznańskiej a nie u siebie na ul. 
Piastów. Pytanie do Magdaleny Głuszko czy na posadzenie drzewa musi mieć pozwolenie, bo na 
usunięcie trzeba mieć pozwolenie. 
 
Magdalena Głuszko odpowiedziała, że nie trzeba pozwolenia na posadzenie drzewa.  
 
Adam Ćwian odpowiedział, że Chemeko System zaproponowało umowę na pół roku bez podania ceny 
wstępnej. Umowa z Glogowem jest podpisana na rok, tona odpadów kosztuje 395 zł, poprzednio w 
Rudnej Wielkiej było 421 zł netto plus VAT. Prezes jest chętny do zorganizowania wycieczki na wysypisko 
do Głogowa. Szefostwo firmy pokaże cały proces, różnica wieku w zbieraniu odpadów. W Rudnej Wielkiej 
wszystkie odpady trafiały na wysypisko, w Głogowie trafiają na linię gdzie są sortowane. Oczekiwanie na 
rozładunek w Rudnej Wielkie czasami wynosiło 1,5 h, w Głogowie jest 15 minut.  
 
Zbigniew Przybylski poprosił sołtysa Jastrzębia o więcej kultury gdy przebywa na Sali obrad.  
 
Ad. 32 Zakończenie obrad.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XVII sesji. 
 
Na tym protokół zakończono.  
Prot. M.Sz 


